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PROTOKÓŁ Nr XXVII/13 
z sesji Rady Gminy Komarówka Podlaska 

odbytej w dniu 15.11.2013 roku w godzinach 900 – 1300 

 
Obecni radni wg załączonej listy obecności. 
Obecni sołtysi wg załączonej listy obecności. 
Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy p. Ireneusz Demianiuk, Skarbnik Gminy  
p. Teresa Maksymiuk, Sekretarz Gminy p. Teresa Magier, Dyrektor ZSS p. Urszula Wołodko, 
Dyrektor Przedszkola Samorządowego p. Małgorzata Babicz, Dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Przegalinach DuŜych p. Maria Wasyluk, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Walinnie p. 
Stanisław śelazowski, Pracownicy Urzędu Gminy p. ElŜbieta Zienkiewicz, p. Krzysztof 
Kalinowski, Przedstawiciele lokalnych mediów. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i sprawy organizacyjne 

- stwierdzenie quorum, 
- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 
- ustalenie porządku obrad 

2. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 
- Przewodniczącego Rady Gminy 
- Wójta Gminy 
- Przewodniczących komisji stałych 

3. Informacja o realizacji zadań oświatowych Gminy Komarówka Podlaska za rok szkolny 
2012/2013. 

4. Uchwalenie podatków i opłat lokalnych na rok 2014 – podjęcie uchwał w sprawie: 
1) obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 

rok 2014; 
2) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie 

gminy Komarówka Podlaska na rok 2014; 
3) określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych 

5. Ocena realizacji bieŜących inwestycji 
6. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych przedstawiona przez: 

1) Przewodniczącego Rady Gminy; 
2) Wójta Gminy 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zawarcia porozumienia o współpracy pomiędzy Gminą Komarówka Podlaska a Gminą 

Hortobágy; 
2) przyjęcia programu współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie na rok 2014; 

3) zmiany budŜetu gminy na 2013 r. 
4) zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu 

budŜetu gminy na rok 2013. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
9. Wolne wnioski. 
10. Zamknięcie obrad. 

 
Ad. 1 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Dokonała otwarcia sesji i powitała 
wszystkich przybyłych. 
a) stwierdziła na podstawie listy obecności, iŜ Rada jest władna do podejmowania uchwał 

poniewaŜ na 15 radnych ustawowego składu w sesji uczestniczą wszyscy radni. 
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b) protokół z ostatniej sesji był wyłoŜony do wglądu, wzorem poprzednich sesji proponuję 
przyjęcie bez odczytywania. 

 
Poprosiła o uwagi. 

 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Protokół z ostatniej sesji został przyjęty większością głosów 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 13 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 2 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych 

 

 

c) Dzisiejsza sesja jest sesją zwyczajną zgodną z planem pracy Rady Gminy. W planie ujęta 
była informacja o realizacji zadań oświatowych Gminy Komarówka Podlaska za rok 
szkolny 2012/2013 oraz informacja o wykonaniu zadań inwestycyjnych za 2013 rok.  
W dniu 15 listopada 2013 wpłynął wniosek p. Wójta o wprowadzenie do porządku obrad 
uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. Proponuję wprowadzenie 
wymienionej uchwały w punkcie 7 podpunkt 5 

 
Proszę o przegłosowanie porządku obrad z uwzględnioną uchwałą. 
 
Porządek obrad został przyjęty w głosowaniu 
Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

 

 

Ad. 2  
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska - W okresie międzysesyjnym 
uczestniczyłam w pracach komisji stałych Rady Gminy. Prowadziłam dyŜury w Urzędzie 
Gminy. Przyjmowałam interesantów, Reprezentowałam Radę w uroczystościach 
organizowanych na terenie Gminy: Dzień Edukacji Narodowej, obchody Rocznicy 
Odzyskania Niepodległości, Jubileusz 10 lecia powstania Zespołu "Kwiaty Polne", Przegląd 
Pieśni Maryjnych w Kolembrodach. Uczestniczyłam w spotkaniu z delegacją węgierską.  
 
 
Wójt Gminy - Od ostatniej sesji: 
- wykonano nawierzchnię asfaltową na drodze Wiski - Komarówka. Wartość prac 145 174 

zł 
- wykonano przeszło 1 km stabilizacji betonowej na drodze Derewiczna - Komarówka. 

Koszt 138 115 zł, z czego pozyskana dotacja to 60 000 zł. Wczoraj podpisaliśmy umowę 
na jeszcze 20 000 zł dotacji z Urzędu Marszałkowskiego. Bardzo serdecznie pragnę 
podziękować mieszkańcom Derewiczny p. Henrykowi Borowikowi, Sołtysowi wsi 
Derewiczna oraz Radnemu p. Tomaszowi Weremczukowi, którzy włączyli się w budowę 
tej stabilizacji.  
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- wykonano rów odwadniający przy ulicy Osiedlowej. Po kosztorysie wykonawczym 
wyszła kwota 68 315 zł  

- rozstrzygnięto przetarg na adaptację budynku Ośrodka Zdrowia na Placówkę Opiekuńczo-
Wychowawczą. Pierwszy przetarg został uniewaŜniony, gdyŜ została złoŜona jedna 
oferta, której wartość przekraczała ilość środków, które gmina mogła przeznaczyć na 
wykonanie tego zadania. Ogłoszono drugi przetarg do przetargu zgłosiło się 10 oferentów. 
Wybrano najkorzystniejszą ofertę. Była to oferta Zakładu Remontowo Budowlanego 
Andrzeja Wiśniewskiego z Łukowa na kwotę 249 900,97 zł.  

- Odbyło się otwarcie ofert na zakup samochodu do przewozu osób niepełnosprawnych. 
Została złoŜona jedna oferta na kwotę 134 800 zł. Przy dotacji 70 000 zł z PFRON. 
Brakuje nam jeszcze środków do zakupu tego samochodu. Jeśli dziś na sesji przegłosują 
państwo dołoŜenie tych środków wtedy dokonamy wyboru najkorzystniejszej oferty i 
podpiszę z firmą umowę. Firma po podpisaniu umowy ma 25 dni na dostarczenie tego 
samochodu. Chciałbym, aby samochód został dostarczony jeszcze w tym roku, aby móc 
rozliczyć dotację przed końcem roku. 

- Wymieniono palnik w Remizie OSP Komarówka Podlaska i zakupiono pelet. Trwają 
jeszcze prace konserwacyjne 

- złoŜyłem wnioski do zarządu dróg wojewódzkich na zadania wspólne takie jak: chodnik 
na ul. Lubelskiej oraz nawierzchnia asfaltowa równieŜ na ul. Lubelskiej od ul. Krótkiej do 
ronda.  

- uzupełniliśmy wnioski na budowę parkingu i chodnika przy ul. W. Batki, na skatepark i 
place zabaw w Worońcu i Walinnie. W tej chwili uzupełniamy wniosek na dzień sękacza.  

- byliśmy z p. Skarbnik na spotkaniu w Radzyniu gdzie zostały omówione sprawy solarów i 
kotłowni na pelet przy szkole podstawowej. Chodzi o projekt czysta energia w Powiecie 
Radzyńskim. Zmieniły się procentowe udziały gminy i mieszkańców. Wkład gminy 
zmniejszył się do 1%, wkład mieszkańca to 20,62%, pozostałe 78,38 % to środki unijne. 
Zostanie ogłoszony przetarg i zostaną zawierane aneksy do tych umów z osobami, które 
wylosowały solary. Będą wtedy podane konkretne kwoty. Prawdopodobnie do 30 marca 
2014 roku mieszkańcy będą musieli uiścić do Urzędu Gminy procentowe udziały. My 
jako gmina będziemy musieli przekazać wszystkie zebrane kwoty do lidera projektu czyli 
Miasta Radzyń Podlaski. 

- gościliśmy u nas w Gminie delegację węgierską. Podczas pobytu tej delegacji na 
podstawie stanowiska Rady z poprzedniej sesji podpisana została deklaracja o chęci 
dalszej współpracy. Chciałbym by Rada dziś wyraziła zgodę na podpisanie umowy 
partnerskiej.  

- odbyła się Rada LGD Zapiecek. Gminne Centrum Kultury złoŜyło wniosek na 
dofinansowanie zajęć rekreacyjno sportowych na następny rok. Wniosek ten uzyskał 
akceptacje. 

- przeprowadzono remonty dróg częściowo równiarką i emulsją z grysem. To drogi w 
Brzozowym Kącie i Walinnie. 

- Odbyła się uroczystość wręczenia medali z okazji 50 lecia poŜycia małŜeńskiego, oraz 
odbyły się uroczyste obchody 95 lecia Odzyskania Niepodległości, podczas których 
zostały odsłonięte pamiątkowe tablice poświęcone 150 rocznicy Powstania Styczniowego 
oraz 70 rocznicy Rzezi Wołyńskiej. Na te tablice pozyskano pieniądze unijne w ramach 
LGD Zapiecek.  

- prowadziłem bieŜące sprawy, przyjmowałem interesantów. 
 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu Radny p. Tomasz 
Weremczuk - W okresie międzysesyjnym Komisja spotykała się 2 raz. Omawialiśmy sprawy 
związane z: 
- uniewaŜnieniem przetargu na dom dziecka, 
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- zmianami budŜetowymi 
- zaciągnięciem kredytu na sfinansowanie deficytu 
- podatkami i opłatami lokalnymi na 2014 
- sprawy bieŜące. 
Dzisiaj mieliśmy jeszcze krótkie spotkanie dotyczące brakujących środków na samochód do 
przewozu osób niepełnosprawnych.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny  
p. Bogdan Wetoszka - W okresie międzysesyjnym Komisja spotykała się 1 raz. Na spotkaniu 
omawialiśmy projekt uchwały o współpracy z organizacjami pozarządowymi, informację o 
realizacji zadań oświatowych Gminy Komarówka Podlaska za rok szkolny 2012/2013, 
kwestie podjęcia współpracy z Gminą Węgierską Hortobágy oraz sprawy bieŜące. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny p. Jan Abramczuk - W okresie 
międzysesyjnym Komisja spotykała się 1 raz.  
Tematem komisji była kontrola działalności szkół publicznych i podstawowych, załoŜenia i 
plany realizacji zadań szkolnych na 2014 rok oraz zamierzenia i plany Przedszkola 
Samorządowego. Była to komisja wyjazdowa do szkoły w Przegalinach DuŜych i Przedszkola 
Samorządowego.  
 
 
Ad. 3. 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska - Informacje o realizacji zadań 
oświatowych Gminy Komarówka Podlaska za rok szkolny 2012/2013 otrzymaliście państwo 
wraz z zaproszeniami.  
Poprosimy dyrektorów szkół o zabranie głosu. 
 
Dyrektor ZSS p. Urszula Wołodko - W roku 2012/2013 mieliśmy 490 uczniów we 
wszystkich czterech szkołach. Wyniki nauczania są dobre. W tym roku szkolnym w szkole 
podstawowej mamy tylu samo uczniów. W LO zdawalność matur to 98%. Uczniowie 
otrzymali promocje klas wyŜszych. Musimy ulepszać i unowocześniać bazę do zajęć 
informatycznych. Tu są największe braki. W bazie sportowej teŜ musimy uzupełnić pomoce 
dydaktyczne. Posiłkujemy się tu sponsorami. Osobami, które korzystką z hali sportowej z 
ORLIKA. Nie wykonaliśmy remontu parkietu w budynku LO ze względu na zbyt duŜe 
koszty. Sanepid zgodził się na przesuniecie tej inwestycji do roku 2016. Musimy pomyśleć 
nad zgromadzeniem środków do wykonania tego remontu. Piec w budynku LO jest do 
remontu, bo okazało się, Ŝe przecieka, ale w tej chwili przeciek zamulił się i na razie jest 
wszystko w porządku. Liczymy się z tym, Ŝe w najbliŜszym czasie będziemy musieli dokonać 
remontu tych pieców, gdyŜ mają juŜ po 6 lat. Pozostałe sprawy remontowe są rozwiązywane 
na bieŜąco. Liczba uczniów w LO zmniejszyła się 10, a w gimnazjum o 16. 
 
Dyrektor Przedszkola Samorządowego p. Małgorzata Babicz - W ubiegłym roku 
mieliśmy 70 wychowanków. W ubiegłym roku obsada kadrowa to 5 nauczycieli na pełnych 
etatach i 2,5 etatu obsługi. W roku bieŜącym mamy taką samą liczbę wychowanków 
natomiast zmniejszyły się etaty o 0,5 etatu. Mamy obsługę kadrową nauczycieli 4,5 etatu i 2,5 
etatu obsługi. Od bieŜącego roku szkolnego mamy zatrudnioną osobę, jako pomoc 
nauczyciela. Jest to staŜ z Urzędu Pracy. Jest to ogromna pomoc w zapewnieniu 
bezpieczeństwa dzieci w poszczególnych oddziałach. Zmniejszenie liczby etatów 
spowodowane jest zmniejszeniem się liczba oddziałów. W ubiegłym roku mieliśmy trzy 
oddziały a jeden oddział był podzielony na dwie grupy. W tym roku mamy trzy oddziały 
bardzo liczne. Grupa pięciolatków liczy 28 dzieci, grupa czterolatków równieŜ 28 dzieci i 
grupa trzylatków 16 dzieci. W ubiegłym roku mieliśmy zajęcia dodatkowe finansowane z 
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budŜetu naszej jednostki. Były to zajęcia z religii i zajęcia logopedyczne. W tym roku mamy 
zajęcia dodatkowe w związku z otrzymaną dotacją jest to język angielski. Natomiast w 
ubiegłym roku język angielski i zajęcia logopedyczne były finansowane ze środków Rady 
Rodziców. Wszystkie bieŜące remonty i naprawy staramy się realizować na bieŜąco. 
Większych inwestycji nie planujemy.  
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Przegalinach DuŜych p. Maria Wasyluk - W tym roku 
szkolnym mamy taką samą ilość uczniów jak w roku ubiegłym, czyli dziewięcioro 
subwencjonowanych. Jest to najmniejsza szkoła w Gminie Komarówka. Mamy zatrudnionych 
2 nauczycieli na pełnych etatach i trzy osoby dojeŜdŜające. W 2012 roku były 
przeprowadzone warsztaty filmowe. Była to pierwsza część. Druga część odbyła się w tym 
roku. W warsztatach tych uczestniczyły nie tylko dzieci uczęszczające do szkoły, ale teŜ inne 
mieszkające w Przegalinach. Budynek wymaga remontów. Mamy problem z kominem. 
Komisja rewizyjna wraz z p. Przewodniczącą odwiedziła naszą szkołę. Państwo zobaczyli i 
zapoznali się ze stanem budynku. Co dalej to zostawiam do decyzji Państwu.  
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Walinnie p. Stanisław śelazowski - Liczba uczniów w 
porównaniu do roku ubiegłego nie zmniejszyła się. Mamy 19 uczniów. Mamy dwa oddziały i 
dwóch nauczycieli na pełnych etatach oraz dwóch na niepełnych etatach. Nie wykonywaliśmy 
większych prac remontowych oprócz porządkowych. Na ten rok równieŜ nie planujemy 
remontów. Planujemy natomiast wymianę krzesełek i stolików. Jeśli chodzi o bazę 
informatyczną mamy 6 komputerów. KaŜde dziecko moŜe pracować indywidualnie przy 
komputerze.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska - Czy są pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Informacja o realizacji zadań oświatowych Gminy Komarówka Podlaska za rok szkolny 
2012/2013 została przyjęta jednogłośnie. 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad.4.1. 
Wójt Gminy - Otrzymaliście państwo projekty uchwał. Zgodnie z Komunikatem Prezesa 
GUS cena Ŝyta do podatku rolnego ustalona została na kwotę 69,28 zł. Moja propozycja to 
obniŜenie tej kwoty do 40 zł za kwintal. Jest to cena, która obowiązywała równieŜ w tym 
roku. Cena urzędowa Ŝyta jest wysoka, co jest niekorzystne dla gmin poniewaŜ są duŜe skutki 
zwolnień i ulg w podatku. To wszystko będzie odzwierciedlone w subwencji na następny rok, 
gdyŜ jest stosunkowo duŜa obniŜka ceny ustawowej do naszej ceny lokalnej. DuŜą uwagę 
zwraca się teraz na obniŜenia i ulgi, co widać było podczas ostatniej kontroli RIO. Chodziło o 
to by wykazywać do zwolnień równieŜ drogi publiczne. To juŜ ma negatywne 
odzwierciedlenie w wysokości subwencji na następny rok.  
 
Radny p. Jan Borowik – Jak była naliczana średnia cena Ŝyta? Słyszałem, Ŝe cena miała być 
brana z 11 kwartałów poprzedzających. Nie wiem czy to prawda. Na przestrzeni 2-3 lat cena 
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Ŝyta była dosyć wysoka. Czy cena była ustalana na podstawie 3 kwartałów tego roku czy 11 
kwartałów poprzedzających? 
 
Wójt Gminy - Cena była ustalana na podstawie 11 kwartałów poprzedzających, co wynika z  
komunikatu Prezesa GUS. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk – 
Opinia naszej komisji jest pozytywna.  
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu 
Ŝyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na rok 2014 
 
Uchwała w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta przyjmowanej do obliczenia 
podatku rolnego na rok 2014 została podjęta większością głosów. 
Liczba Radnych głosujących za – 13 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 1 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 4.2. 
Wójt Gminy - Proponuję zostawienie stawek tych, które obowiązywały w 2013 roku. Co 
roku mieliśmy praktykę, Ŝe stawki podatku szły do góry o wskaźnik inflacji. Po przeliczeniu 
stawek z inspektorem do spraw podatku stwierdziliśmy, Ŝe są to niewielkie kwoty. 
Postanowiliśmy, Ŝe stawki podatku zostały na tym samym poziomie, który jest w tej chwili. 
Macie państwo w materiałach stawki rozbite na poszczególne grunty, budynki. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Jaka jest to kwota roczna jeśli chodzi o zwyŜkę o wskaźnik 
inflacji? 
 
Wójt Gminy - Rocznie to kwota ok 2 tyś zł. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk – 
Opinia naszej komisji jest pozytywna.  
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska na rok 
2014 
 
Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska na rok 2014 została podjęta 
większością głosów. 
Liczba Radnych głosujących za – 13 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 2 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 4.3. 
Wójt Gminy - Otrzymali państwo projekt uchwały z wykazem proponowanych stawek. Moja 
propozycja by stawki zostały na takim samym poziomie jak w 2013 roku. Do tej pory 
podejmowaliśmy uchwałę na rok w tej chwili moja propozycja by uchwałę podjąć na czas 
nieokreślony. Jeśli zajdzie potrzeba zmiany stawek to w kaŜdej chwili będzie moŜna to 
zmienić. Aby było to zgodne z prawem tamta uchwała musi stracić moc natomiast stawki nie 
ulegają zmianom.  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk – 
Opinia naszej komisji jest pozytywna.  
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych 
stawek podatku od środków transportowych 
 
Uchwała w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 
transportowych została podjęta większością głosów. 
Liczba Radnych głosujących za – 13 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 2 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 5. 
Wójt Gminy - Otrzymaliście państwo informację z wykonania inwestycji w roku 2013 wraz 
z kwotami przeznaczonymi na inwestycje. Są tam kwoty inwestycji wykonanych oraz 
inwestycje nie zrealizowane a planowane do realizacji.  
1. Budowa sieci kanalizacyjnej długość 174,5 mb przy ul. Staszice - koszt realizacji 

37.948,64 zł 
2. Przebudowa drogi od ronda w kierunku LO i budowa chodnika przy ul W. Batki - zadanie 

nie wykonane z uwagi na fakt Ŝe wniosek nie został jeszcze oceniony przez Urząd 
Marszałkowski i nie została podpisana umowa na dofinansowanie. Wniosek ten zakładał 
dofinansowanie ze środków unijnych. Będzie realizowany w roku następnym. Ocena 
nadal trwa. Dołączone było uzupełnienie wniosku. Wniosek nie został odrzucony.  

3. Rów odwadniający przy ul. Osiedlowej. Wydatkowana została większa kwota niŜ 
planowano pierwotnie  ze względu na skomplikowaną pracę przy budowie tego rowu. 
Kwota 68.315,55 zł 

4. Budowa drogi Komarówka - Derewiczna. Zadanie wykonane na mocy porozumienia. 
Kwota wyŜsza niŜ podawałem wcześniej poniewaŜ doszedł koszt map które był potrzebne 
do złoŜenia wniosku i wykonania dokumentacji. Jest to kwota 142 597,93 zł. Przy dotacji 
80.000 zł 

5. Zakup budynku przy ul Ks. Rudnickiego i modernizacja tego budynku na dom dziecka. Z 
tych zadań zrezygnowaliśmy. Podjęta została decyzja Ŝe będziemy adaptowali piętro 
budynku Ośrodka Zdrowia. 

6. Remont budynku przy ul. Ks. Jana Rudnickiego wraz z zagospodarowaniem placu. 
Remont dwóch ścian z wymianą okien. Koszt 34.406,06 zł 

7. Zakup działki na parkingi i poszerzenie ulicy. Inwestycja wykonana. Kwota 14.000 zł 
8. Wykonanie skateparku i placu zabaw w Komarówce. Inwestycja nie wykonana. 

Wykonana jest dokumentacja i złoŜony jest wniosek w Urzędzie Marszałkowskim. 
Wniosek nie został odrzucony. Dołączone było uzupełnienie wniosku. Ocena nadal trwa. 
Inwestycja będzie realizowana w następnym roku. 
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9. Modernizacja oczyszczalni ścieków. Kwota 34.500 zł 
10. Zakup samochodu o przewozu osób niepełnosprawnych. Sprawa jest w toku. Jeśli na tej 

sesji dołoŜymy brakującą kwotę 6 500 zł to będzie dokonany wybór najkorzystniejszej 
oferty i podpiszemy umowę. Samochód jeszcze w tym roku będzie dostarczony. Kwota 
dotacji 70.000 zł 

11. Wykonanie PSZOK-u. Kwota przeznaczona na to zadanie to 15.000 zł. Jeszcze nie 
wykonano tego zadania. Prace zostały zlecone firmie AZ-BUD z Komarówki. Szukamy 
sposobu najtańszego wykonania. Wstępne kalkulacje wskazywały, Ŝe kwota, jaką 
przeznaczyliśmy jest za mała.  

12. Modernizacja drogi Wiski-Komarówka. Zadanie wykonane za kwotę 146. 174,56 zł. 
Modernizacja wraz z kosztorysem. 

13. Wykonano tablice pamiątkowe.  
14. Wykonano ogrodzenie przy budynku GCK. Koszt 4.500 zł 
15. Modernizacja przystanku autobusowego. Wymiana pokrycia dachowego za kwotę 3.500 

zł 
16. Modernizacja pieca w remizie OSP Komarówka. Faktura nie została jeszcze zapłacona.  
17. Nie wykonano zakupu pieca do LO. Pani Dyrektor ZSS mówiła, Ŝe nastąpiła 

samonaprawa tego pieca. 
18. Remont budynku i adaptacja na placówkę opiekuńczo-wychowawczą. Jest wybrana 

najkorzystniejsza oferta. Umowa jeszcze nie jest podpisana. Kwota jest wyŜsza o wartość 
dokumentacji która została wykonana na adaptację tych pomieszczeń. Kwota 263.550,97 
zł. 

 
Radna p. Joanna Krupska- W ramach modernizacji drogi Komarówka - Wiski został 
wykonany wjazd do Ośrodka Zdrowia za co chcę podziękować p. Wójtowi. Wjazd słuŜy 
większości mieszkańców. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Jakie były komplikacje w związku z budową rowu 
odwadniającego przy ul. Osiedlowej i czy ta inwestycja jest juŜ zakończona?  
 
Wójt Gminy - Inwestycja jest zakończona. Dochodziło tam do licznych kolizji z kablami 
telefonicznymi, z wodociągiem i przyłączami elektrycznymi. Te wszystkie kolizje trzeba było 
usuwać. To spowodowało zwiększenie kosztów i przedłuŜenie czasu wykonania inwestycji. 
DuŜo prac naleŜało wykonywać ręcznie szpadlem. Przez plątaninę tych kabli cięŜko było ten 
rów zlokalizować. Przesuwany był równieŜ hydrant.  
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Na etapie projektowania nie dało się tego przewidzieć? 
 
Wójt Gminy - Z projektu wszystko wychodziło. Okazało się to dopiero po wejściu na grunt. 
Są to tak małe odległości. Linie na mapie narysowane są prosto a w rzeczywistości okazało 
się, Ŝe minimalnie zakręca lub jest nieco przesunięta.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Z czego wynikają większe kwoty 
budowy PSZOK? 
 
Wójt Gminy - Z utwardzenia placu betonem z rozmiaru niezbędnej powierzchni jaka musi 
być. Rodzaju betonu o odpowiedniej przepuszczalności. To wszystko powoduje zwiększenie 
kosztów.  
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - W związku z opłatami śmieciowymi czy dysponujemy taką 
kwotą? Czy jesteśmy w stanie więcej wygospodarować do końca roku? 
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Wójt Gminy - Mamy zestawienie od lipca do końca października wpłat za odbiór odpadów. 
Wynika Ŝe wpłynęło ok połowy tych wpłat. Zostały jeszcze 2 miesiące i okaŜe się jakie 
będzie wykonanie. Plan był na te półrocze 130 000 zł. Wpłat na chwile obecną mamy 68 000 
zł. Do końca roku pozostało 62 000 zł wpłat.  
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Mamy kwotę na bieŜący wywóz odpadów? 
 
Wójt Gminy - Tak wystarcza środków. Regulujemy koszty wywozu. Po kaŜdym wywozie 
robimy podsumowanie. Wpłaconych pieniędzy wystarcza.  
Na budowę PSZOK-u mamy zaplanowaną kwotę 15.000 zł. Chcemy na razie wykonać 
najpotrzebniejsze prace, czyli wiatę i kontener na odpady wielkogabarytowe. Myślę, Ŝe na 
razie mieszkańcy nie będą masowo zwozić nam odpadów niebezpiecznych typu świetlówki, 
bateria. Bo ze zbiórką i przechowywaniem tych odpadów są największe obostrzenia. Myślę Ŝe 
mieszkańcom chodzi bardziej o odpady wielkogabarytowe typu wersalki, stare meble, 
telewizory itp. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Czy PSZOK wymaga dokumentacji projektowej?  
 
Wójt Gminy - Tylko rysunku bo to wymaga tylko zgłoszenia. Zgłoszenie juŜ mamy. Trzeba 
zrobić tak by Inspekcja z Ochrony Środowiska nie zarzuciła mam, Ŝe coś jest źle wykonane i 
nie kazała nam tego przebudowywać albo rozebrać. Trzeba się nad tym dokładnie zastanowić 
jak to zrobić w miarę moŜliwości tanio i aby spełniało wymogi. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Czy modernizacja drogi Komarówka - Wiski to inwestycja 
zakończona? Czy są planowane jakieś prace poprawkowe tj. poprawienie poboczy? Czy 
pobocze ma tak zostać?  
 
Wójt Gminy - Zadanie to zostało wykonane zgodnie z zamówieniem. Jeśli chodzi o pobocza 
musimy zdecydować czy pobocza wyrównujemy środkami publicznymi czy ewentualnie 
czynem społecznym. Pobocza naleŜy wyrównać bu móc potem utrzymać drogę w porządku. 
Chodzi tu o koszenie poboczy. Drogowcy zalecają by to odgarniętą ziemię z powrotem 
wyrównać. Zamówienie dotyczyło wyrównania największych ubytków, skropienia emulsją 
oraz budowy jednej warstwy nawierzchni asfaltowej. Zamówienie nie obejmowało 
wyrównania poboczy. Myślę, Ŝe warto by było się pokusić o czyn społeczny przy 
wyrównywaniu tych poboczy.  
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Czy mamy jakąś gwarancję na tą drogę? 
 
Wójt Gminy - Tak mamy gwarancję na nawierzchnię.  
 
Sołtys wsi Wiski p. Andrzej Oniszczuk - Czy na tej wyremontowanej drodze nie powinien 
stać znak ograniczenia tonaŜu? Od strony Wisek jest taki znak a od strony Komarówki nie 
ma. Z modernizacji drogi została jakaś kwota prawda?  
 
Wójt Gminy - Tak zostały środki, ale przy dzisiejszych zmianach budŜetowych zabieramy tę 
kwotę. O ustawieniu znaku moŜna pomyśleć, ale czy to zmieni sytuację? Raczej nie. 
Przedsiębiorcy pewnie będą nadal korzystać z tej drogi. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Czy nie wykonanie tego pobocza nie będzie skutkowało utratą 
gwarancji? 
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Wójt Gminy - Nie będzie skutkowało utratą gwarancji. Gwarancja jest na spękania, 
wykruszania asfaltu tego typu uszkodzenia.  
 
Ocena realizacji bieŜących inwestycji została przyjęta większością głosów. 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Przerwa w obradach godz. 10:10 

Wznowienie obrad po przerwie godz. 10:30 

 

Ad. 6.  
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska - Do Przewodniczącego Rady Gminy 
zostało złoŜonych 15 oświadczeń majątkowych. Wszystkie oświadczenia zostały złoŜone w 
terminie. Oświadczenia te zostały przekazane do Urzędu Skarbowego w Radzyniu Podlaskim. 
6 oświadczeń majątkowych zostało złoŜonych poprawnie. Nie stwierdzono Ŝadnych uchybień 
ani błędów formalnych. Natomiast w 9 oświadczeniach majątkowych zostały stwierdzone 
uchybienia i błędy formalne. Proszę, zatem Radnych o zapoznanie się z analizą oświadczeń 
majątkowych i naniesienie poprawek.  
Pan Wójt przekazał Radzie analizę oświadczeń majątkowych. Do Wójta Gminy zostało 
złoŜonych 9 oświadczeń majątkowych. Wszystkie oświadczenia majątkowe zostały złoŜone w 
terminie. Oświadczenia te równieŜ zostały przekazane do Urzędu Skarbowego w Radzyniu 
Podlaskim. W oświadczeniach 6 osób nie stwierdzono Ŝadnych uchybień. Nieprawidłowości 
zostały stwierdzone w 3 oświadczeniach majątkowych. Polegały na drobnych róŜnicach i 
błędach formalnych. Proszę o naniesienie poprawek.  
Wpłynęło do Rady pismo z Urzędu Skarbowego w Radzyniu Podlaskim, z którego wynika, iŜ 
zauwaŜono podobne błędy w oświadczeniach majątkowych. Urząd Skarbowy wskazuje iŜ 6 
oświadczeń majątkowych zostało złoŜonych poprawnie. Natomiast w 9 oświadczeniach 
majątkowych zostały stwierdzone błędy. Proszę Radnych o zapoznanie się z treścią pisma. Do 
Wojewody Lubelskiego zostały złoŜone dwa oświadczenia majątkowe. Oświadczenie 
Przewodniczącej Rady i P. Wójta. Oświadczenia te zostały złoŜone poprawnie i nie 
stwierdzono Ŝadnych uchybień.  
 
 
Ad. 7.1.  
Wójt Gminy - Ta uchwała jest następstwem podjętego stanowiska na poprzedniej sesji Rady 
Gminy odnośnie zgody Rady na kontynuowanie współpracy z Gminą partnerską Hortobágy. 
Podczas wizyty Węgrów w naszej gminie została podpisana deklaracja współpracy. Zawierała 
ogólnie obszary współpracy na których chcielibyśmy tą współpracę kontynuować. W tej 
chwili jest ustalony wspólny projekt umowy który państwo macie. Przytoczę treść. "Strony 
niniejszej umowy wyraŜają wolę wsparcia i rozwoju wzajemnego poznania i zrozumienia 
pomiędzy mieszkańcami swoich gmin, poznania własnych kultur, tradycji i wartości. Strony 
umowy odpowiednio do własnych moŜliwości będą wspierać współpracę pomiędzy 
mieszkańcami swoich gmin, stwarzać moŜliwości budowy przyjacielskich kontaktów 
pomiędzy gminami w duchu wzajemności, wymiany dotychczasowych i nabycia nowych 
doświadczeń oraz niesienia wzajemnej pomocy 
Główne obszary współpracy: 
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- Wzajemne pokazanie i popularyzacja wartości przyrodniczych i kulturowych gminy, 
przekazanie doświadczeń zebranych na polu pielęgnowania tradycji. 

- Stworzenie moŜliwości nawiązania współpracy w obszarze wymiany gospodarczej i 
przekazania tej wiedzy przedsiębiorcom działającym na terenie gminy w celu odkrycia 
nowych moŜliwości biznesowych. 

- Wspólne odkrywanie unijnych źródeł finansowania oraz realizowanie wspólnych 
projektów w celu optymalnego wykorzystania istniejących moŜliwości.  

- Popularyzacja gmin partnerskich w ramach współpracy w dziedzinie turystyki, publikacja 
wspólnych wydawnictw, organizacja wspólnych przedsięwzięć.  

- Strony będą wspierać dąŜenia w nawiązaniu współpracy partnerskiej pomiędzy szkołami 
działającymi na terenie obydwu gmin i wspierać wymianę uczniów w ramach tej 
współpracy. 

- Strony umowy będą wspierać nawiązywanie kontaktów pomiędzy miejscowymi 
organizacjami pozarządowymi (stowarzyszeniami, fundacjami). 

Strony umowy postanawiają, Ŝe sprawami związanymi z zakwaterowaniem i programem 
pobytu delegacji gminy partnerskiej zajmuje się strona przyjmująca. 
Niniejsza umowa zostaje zawarta na czas nieokreślony. 
Porozumienie wchodzi w Ŝycie z chwilą złoŜenia podpisu przez Wójtów Gmin Komarówka 
Podlaska i Hortobágy." 
Ta współpraca dopiero się rozwija. Stworzymy pewne ramy organizacyjne w których będą się 
poruszały określone grupy organizacyjne takie jak szkoły czy organizacje społeczne, 
pozarządowe, sołtysi, Radni, przedsiębiorcy. Chcemy by ta współpraca była szersza. Będzie 
realizowana w ramach posiadanych środków. Współpraca jest na zasadzie wzajemności. Na 
chwilę obecną myślę, Ŝe wielkich kosztów nie będzie. Teraz będzie wydatek związany z 
tłumaczem przysięgłym przy podpisaniem tego porozumienia.  
Naszą współpracę rozpoczęlibyśmy od szkół. Myślę, Ŝe tu była by najmniejsza bariera 
językowa. Młodsze pokolenie porozumiewa się w języku angielskim a starsze w niemieckim. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska - Czy będą na ten cel wyodrębniane 
środki czy to będzie robione w miarę potrzeb i czy w przypadku dzieci szkolnych rodzice 
będą ponosić jakieś koszty? 
 
Wójt Gminy - Myślę, Ŝe członek delegacji wyjeŜdŜającej jakieś symboliczne koszty będzie 
musiał ponieść. Będzie to równieŜ finansowane z promocji Gminy. Współpraca będzie na 
miarę posiadanych środków. Myślę Ŝe w następnym okresie programowania  w LGD będą te 
projekty współpracy i będziemy z nich korzystać.  
 
Radny p. Grzegorz Grzesiakowski –  Czy powiat uczestniczy w kosztach? 
 
Wójt Gminy - Powiat nie. Umowę partnerską z gminą węgierską podpisało Miasto Radzyń. 
Gmina Ulan-Majorat umowę partnerską podpisała z jakąś gminą z Ukrainy. My bylibyśmy 
trzecią gminą w powiecie radzyńskim, która ma taką umowę partnerską. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Dopowiem ze swojej strony abyśmy nie traktowali tej 
współpracy tylko, jako moŜliwości wyjazdów. Warto pomyśleć przy projektowaniu programu 
takiej współpracy o moŜliwości pozyskiwania środków zewnętrznych. By moŜna było 
pozyskiwać jak najwięcej tych środków zewnętrznych nie koniecznie związanych z samą 
współpracą, ale rozwojem pewnych elementów kulturowych. Są do tego zarówno środki 
gminne jak i ministerialne.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny  
p. Bogdan Wetoszka - Opinia naszej komisji jest pozytywna. 
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Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o 
współpracy pomiędzy Gminą Komarówka Podlaska a Gminą Hortobágy 
 
 
Uchwała w sprawie zawarcia porozumienia o współpracy pomiędzy Gminą Komarówka 
Podlaska a Gminą Hortobágy została podjęta większością głosów. 
Liczba Radnych głosujących za – 13 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 2 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 7.2. 
Pracownik Urzędu Gminy p. ElŜbieta Zienkiewicz - Wyjaśnię, dlaczego Program 
współpracy z organizacjami pozarządowymi nie został wysłany wraz z materiałami. Zostały 
przeprowadzane konsultacje społeczne w Gminie Komarówka Podlaska dotyczące tego 
programu. Konsultacje trwały od 31 października do 12 listopada. Dopiero po upływie tego 
terminu mogliśmy zamknąć temat konsultacji i opracować ostateczną wersję programu 
współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami pozarządowymi. Program 
przyjmowany jest, co roku uchwałą Rady Gminy. W programie załoŜone są dwa zadania w 
zakresie ochrony i promocji zdrowia. Konkretnie wsparcie działalności Świetlicy 
Socjoterapeutycznej w Komarówce Podlaskiej i pozaszkolne programy profilaktyczne. Te 
dwa zadania związane są ze środkami finansowymi, które pochodzą z tzw. kapslowego czyli 
opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaŜ napojów alkoholowych. Jest to kwota 11 000 zł 
na 2014 rok. W programie załoŜone są równieŜ zadania niefinansowe czyli: 
- wzajemne informowanie o planowanych kierunkach działań, 
- wspieranie merytoryczne organizacji pozarządowych, 
- prowadzenie szkoleń, konsultacji, konferencji, 
- udostępnianie pomieszczeń organizacjom pozarządowym  
- udzielanie informacji o zewnętrznych moŜliwościach finansowania działalności 

organizacji pozarządowych, 
- udzielanie rekomendacji organizacjom pozarządowym współpracującym z gminą, 
- konsultowanie projektów aktów normatywnych w dziedzinach dotyczących działalności 

statutowej organizacji  
- tworzenie wspólnych zespołów o charakterze inicjatywnym i doradczym. 
 
Radny Bogdan Wetoszka - Jakie organizacje uczestniczyły w konsultacjach? 
 
Pracownik Urzędu Gminy p. ElŜbieta Zienkiewicz - W tym roku w konsultacjach nie 
uczestniczyły organizacje pozarządowe. Czyli do programu nie zostały zgłoszone uwagi. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny  
p. Bogdan Wetoszka - Opinia naszej komisji jest pozytywna. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy 
Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami, o 
których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie na 
rok 2014 
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Uchwała w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Komarówka Podlaska z 
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie na rok 2014 została podjęta 
większością głosów. 
Liczba Radnych głosujących za – 13 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 2 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 
Ad. 7.3 i 7.4 
Skarbnik Gminy – Materiały państwo otrzymaliście. Po rozesłaniu materiałów otrzymaliśmy 
jeszcze kilka decyzji. Pokrótce opowiem o tych zmianach. Są to  

- zwiększenie środki na administrację 
- zmniejszenie środków na wypłatę dodatków w GOPS 
- zwiększenie środków na Ŝywienie uczniów w szkole 
- zwiększenie dochodów majątkowych (dotacja celowa na budowę drogi Komarówka –

Derewiczna). 
Zwiększamy równieŜ te środki po stronie wydatków. Następna zmiana to zmiana w 
dochodach majątkowych gminy. Planowane były dochody Ŝe sprzedaŜy nieruchomości. 
Nieruchomości nie zostały sprzedane dlatego chce zmniejszyć dochody majątkowe z ich 
sprzedaŜy. 820000 zł (sprzedaŜ pałacu w śeliznie), 60 000 zł (nieruchomość w Wiskach, 
(60 000 zł) budynek przy ul Ks. Jana Rudnickiego  
Planowaliśmy po stronie dochodów środki unijne i po stronie wydatków środki Unijne i 
własne na zadania inwestycje (skatepark i solary z kotłownią). Zadania te nie będą 
realizowane w tym roku tylko w przyszłym dlatego te środki musimy zmniejszyć (kwota  
229 960,70 zł) 
Zmiany w wydatkach bieŜących (zwiększenie na Izby Rolnicze oraz odwodnienie ul. 
Osiedlowej). Inwestycja odwodnienie ul. Osiedlowej będzie rozliczana kosztorysem 
powykonawczym. Kosztorys jest wyŜszy o kwotę 15 500 zł 
Środki pozostałe z remontu drogi Komarówka– Wiski (kwota 12 000 zł) zmniejszamy i 
przeznaczamy je na remonty dróg.  
Zmniejszane środków przeznaczonych na targowisko i dokładamy na posiedzenia komisji i 
sesje Rady Gminy. 
Zmniejszenia środki w administracji. Mają to państwo w materiałach.  
Zabezpieczamy dotacje dla szkół publicznych 30 000 zł  
Po otwarciu ofert na zakup samochodu dla osób niepełnosprawnych okazało się, Ŝe koszt tego 
pojazdu będzie większy. Chcemy zabezpieczyć kwotę 1500 zł. Dodatkową kwotę 
uwzględniliśmy na opłaty związane z rejestracją.  
Chcemy dołoŜyć 11 000 zł dla GCK.  
Z administracji w sumie zmniejszamy kwotę 70 131,71 zł 
Zadania na mocy porozumień – zmniejszamy środki planowane na przebudowę drogi i 
chodników przy ul. W Batki). Inwestycja ta nie będzie w tym roku wykonywana, ale w roku 
przyszłym.  
Zmniejszamy środki przeznaczone na dalszy ciąg drogi Derewiczna – Komarówka 136 000 
zł. 
Po otwarciu ofert na remont budynku na dom dziecka okazało się Ŝe moŜemy zmniejszyć 
środki na ten cel o 26 000 zł. 
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Dokonujemy zmiany w zadaniach zleconych – opieka społeczna. Maja państwo to w 
materiałach. 
Dokładamy środki na szkołę podstawową 91 406 zł  i LO 77 725 zł 
 
Dochody budŜetu gminy ogółem zmniejszyły się o 1 080 336,70 zł a wydatki zwiększyły się 
o 440 336,70 zł. w związku z powyŜszym jest propozycja wprowadzenia wolnych środków w 
wysokości 90 000 zł. Na róŜnicę, która powstała trzeba zaciągnąć kredyt długoterminowy. W 
tej chwili korzystamy z debetu, ale musimy go spłacić. W związku z tym jest uchwała o 
zaciągnięciu kredytu długoterminowego na kwotę 550 000 zł. 
Omówię jeszcze projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. Uchwała ta 
wiąŜe się ściśle ze zmianą budŜetu. Jeśli w budŜecie są zmiany inwestycyjne, zmiany 
polegające na zmianach dochodów naleŜy tą prognozę zmienić. W prognozie znajdą się te 
same zmiany, co w uchwale w sprawie zmiany budŜetu.  
Obie uchwały: w sprawie zaciągnięcia kredytu oraz w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej ściśle wiąŜą się z zmianami budŜetu gminy.  
Czy są pytania? 
 
Radny p.Wetoszka Bogdan – Proszę o przybliŜenie kwoty 91 406 zł. Skąd ta zmiana w 
stosunku do planu? 
 
Skarbnik Gminy – Subwencja zmalała 159 000 zł. Zmalały mam wpływ. Widzimy w tej 
chwili ile środków będzie mam brakowało. Wcześniej zmniejszaliśmy środki w szkole 
podstawowej. RównieŜ bardzo ostroŜnie je planowaliśmy. Nie planowaliśmy w budŜecie 
uzupełniającego wynagrodzenia dla nauczycieli w wysokości przeszło 70 000 zł. oraz odpraw 
emerytalnych ok. 60 000 zł 
 
Radny p.Wetoszka Bogdan – Przyjęcie tej zmiany budŜetowej wymaga zaciągnięcia kredytu 
w kwocie 550 000 zł ? 
 
Skarbnik Gminy – Spłata kredytu następowałaby od 2016 roku i trwałaby do 2022 roku 
 
Radny p. Wetoszka Bogdan – Jaka kwotę kredytu udało nam się spłacić? 
 
Skarbnik Gminy – Do końca roku spłacimy 1 110 568 zł 
 
Radny p. Wetoszka Bogdan – Bierzemy jeden  kredyt by spłacić drugi? 
 
Wójt Gminy - Kredyt bierzemy na uzupełnienie brakujących dochodów.  
 
Radny p. Jan Borowik – Realizacja dochodów jest niŜsza w wydatki mamy wyŜsze.  
 
Skarbnik Gminy – Nie uzyskaliśmy dochodów z planowanej sprzedaŜy nieruchomości. 
 
Wójt Gminy – Uchwaliliśmy budŜet. Mówiliśmy, Ŝe budŜet jest tak skonstruowany, Ŝe moŜe 
w ciągu roku brakować środków dla szkół. Gdy przyszło pismo z ministerstwa okazało się Ŝe 
mamy subwencję mniejszą o 159 000 zł. Dlatego teŜ zdjęliśmy z budŜetu po stronie 
dochodów tą kwotę. Mamy wydatek na wynagrodzenie wyrównawcze dla nauczycieli na ok. 
70 000 zł który nie był planowany. Kolejny wydatek to odprawa dla nauczycieli ok. 60 000 zł 
który równieŜ nie był planowany.  
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Skarbnik Gminy – Zmniejszamy dochody, bo nie nastąpiła planowana sprzedaŜ 
nieruchomości oraz nie będą w tym roku realizowane inwestycje tj. np. skatepark i chodnik 
wraz z parkingiem przy ul. W. Batki. 
 
Radny p. Wetoszka Bogdan – Zatem co oznacza stwierdzenie „ nie  planujemy w budŜecie 
na rok 2013 kredytów i poŜyczek. Gdyby nie udało by się sprzedać któregoś ze składników 
majątkowych będziemy musieli myśleć o zmniejszeniu wydatków bieŜących bądź 
zwiększeniu dochodów z innych źródeł.” 
 
Skarbnik Gminy – To był prawidłowy zapis w dotyczący projektu i uchwały budŜetowej. W 
dniu dzisiejszym przychody w kwocie 640 000 zł zostały wprowadzone. Do tych przychodów 
w listopadzie chce dodać 90 000 zł i 550 000 zł kredytu. Nie zrealizowaliśmy zadania jakim 
była sprzedaŜ nieruchomości ale na początku roku nie moŜna było określić na 100 % Ŝe tego 
nie uda się sprzedać. Gdyby udało się jeszcze sprzedać nieruchomości to wystąpią dochody 
ponadplanowe i wtedy nie będzie potrzeby zaciągania kredytu.  
 
Radny p. Wetoszka Bogdan – Uchwalając budŜet mieliśmy zastrzegania co do moŜliwości 
sprzedaŜy planowanych nieruchomości. Padały stwierdzenia Ŝe budŜet jest tak skalkulowany 
Ŝe dochody są wyŜsze o te środki które idą na spłatę kredytu. Gdybyśmy nie uzyskali 
dochodów ze sprzedaŜ któregoś ze składników majątkowych inwestycje nie będą zagroŜone. 
Będziemy musieli poszukać innego źródła dochodów lub zmniejszyć wydatki bieŜące. Jednak 
widać Ŝe inwestycje ograniczamy w bardzo duŜym zakresie. Nie mam nic przeciwko by 
ograniczać inwestycje by ratować budŜet. Co zrobiliśmy by pozyskać inne źródła 
finansowania ewentualnie oszczędności bieŜące?  
 
Skarbnik Gminy –Dochody były planowane wyŜsze wydatki niŜsze. Między dochodami a 
wydatkami jest nadwyŜka. Ta nadwyŜka była w wysokości środków przeznaczonych na 
spłatę  kredytów.  
 
Wójt Gminy- Nie rezygnujemy z realizacji Ŝadnej inwestycji. Inwestycje te nie mogą być 
realizowane w tym roku ze względu na niezawarcie umów na finansowanie. Inwestycje 
zdejmujemy z planu dochodów i wydatków by urealnić budŜet. Nie wykonano sprzedaŜy 
mienia (Pałac w śeliźnie, budynek przy ul. Ks. Jana Rudnickiego, budynek w Wiskach) Te 
dochody musimy uzupełnić. Tych dochodów jest więcej niŜ 550 000 zł  
Jeśli chodzi o szukanie oszczędności to proszę powiedzieć jakie pan propozycje zgłosił na 
posiedzeniach komisji dotyczące oszczędności w oświacie?  
 
Radny p. Wetoszka Bogdan – Nie proponowaliśmy oszczędności. Komisja była 
wstrzemięźliwa jeśli chodzi o proponowanie jakichkolwiek inwestycji. Pytam o te wydatki w 
kontekście 550 000 zł kredytu. ZadłuŜenia gminy. Dlaczego nie wykonano oszczędności. 
 
Wójt Gminy- Dochody zmniejszamy o 800 000 zł a kredyt bierzemy na 550 000 zł. Ta 
róŜnica  to oszczędności.  
 
Radny p. Wetoszka Bogdan – Dlaczego bierzemy kredyt 550 000 zł a nie 350 000 zł? 
 
Skarbnik Gminy – Gdybyśmy wzięli kredyt na 350 000 zł musieli byśmy zmniejszyć 
wydatki o kwotę 250 000 zł. Czy jest propozycja które wydatki zmniejszyć? 
 
Radna p. Joanna Krupska – MoŜna było przewidzieć Ŝe budynków nie sprzedamy. Myślę 
Ŝe w przyszłości budŜet trzeba bardziej realnie uchwalać. Na kaŜdej sesji zmniejszamy 
budŜet.  
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18 000 zł zwiększamy na radę. Z czego to wynika? 
 
Skarbnik Gminy – Posiedzeń jest więcej niŜ planowaliśmy dlatego teŜ brakuje środków. 
 
Radna p. Joanna Krupska – Chcę wiedzieć ile kaŜda komisja przekroczyła posiedzeń 
planowych. 
 
Radny p. Tomasz Weremczuk – Plan komisji moŜe być zmieniony w kaŜdej chwili. Jest 
taki zapis w uchwale. Były potrzeby zwołania posiedzenia komisji i  zostały zwołane.  
 
Radny p. Wetoszka Bogdan – Jeśli nie zaplanujemy na samym początku dobrze budŜet 
zawsze okaŜe się Ŝe będzie brakowało. Trzeba na przyszły rok rzeczywiście realnie budŜet 
oceniać a nie tak optymistycznie jak do tej pory. 
 
Wójt Gminy- Projekty budŜetu omawiany na kaŜdej komisji. Informowałem, Ŝe wielkim 
zagroŜeniem jest sprzedaŜ pałacu w śeliźnie. Na kaŜdym zadaniu na kaŜdej inwestycji 
staraliśmy się oszczędzać. UniewaŜniliśmy pierwszy przetarg na adaptację dom dziecka po to 
by jak najwięcej środków zostało.  Pozyskiwaliśmy środki zewnętrzne bu jak najmniejszy był 
udział środków własnych. BudŜet jest planem a cechą planu jest jego zmienność. Musimy 
dostosowywać budŜet do realnej sytuacji. Dochody zmniejszamy o 800 000 zł a kredyt 
bierzemy na 550 000 zł. To juŜ są realne oszczędności. Wszyscy czuwamy nad tym by 
realizować wydatki oszczędnie, gospodarnie, racjonalnie. 
 
Przewodnicząca rady Gminy p. Marta Grabińska  - Czy są pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2013 
r. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk – 
Opinia naszej komisji jest pozytywna.  
 
 
Uchwała w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2013 r. została podjęta większością 
głosów. 
Liczba Radnych głosujących za – 10 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 5 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu budŜetu gminy na rok 2013 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk – 
Opinia naszej komisji jest pozytywna.  
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Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie 
planowanego deficytu budŜetu gminy na rok 2013 została podjęta większością głosów. 
Liczba Radnych głosujących za – 10 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 1 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 4 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 7.5. 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. 
 
 
Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej została podjęta większością 
głosów. 
Liczba Radnych głosujących za – 10 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 5 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Przerwa w obradach godz. 12:00 

Wznowienie obrad po przerwie godz. 12:15 

 
 

Ad. 8. 
Radny p. Jan Abramczuk – Chcę podziękować p. Wójtowi za remont drogi w Brzozowym 
Kącie.  
Z Zapiecka obiecał Pan krzesła do remizy OSP i drzwi do kuchni. Czy będzie to 
zrealizowane, bo KGW się dopytuje. 
 
Radna p. Dorota Korszeń - Ja równieŜ chce podziękować p. Wójtowi za remont drogi 
(załatanie dziur). Mieszkańcy otrzymali informację ze starostwa o przeprowadzeniu prac 
geodezyjnych. Chciałabym Ŝeby p. Wójt przybliŜył nam temat.  
 
Radna p. Renata Łukaszuk - Czy będzie robiona droga do posesji Golców w 
Kolembrodach?  
 
Radny p. Grzegorz Grzesiakowski – Co to za inwestycja na oczyszczalni ścieków? 
Mieszkańcy zgłaszają problemy z dojazdem do Radzynia Podlaskiego. Omawialiśmy tą 
sprawę na posiedzeniu komisji. Jest dramatyczna sytuacja z kolejkami w Ośrodku Zdrowia. 
Trzeba coś zrobić by jakoś rozwiązać ten problem. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Czy moŜe naświetlić pan sprawę 
programu usuwania azbestu?  
 
Radny p. Grzegorz Grzesiakowski – Miał powstać plan odśnieŜania Gminy Komarówka. 
Czy jest juŜ taki Plan? 
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Radny p. Tomasz Weremczuk – Chcę podziękować w imieniu własnym i mieszkańców 
Derewiczny za tak dobrze zorganizowaną budowę drogi Komarówka - Derewiczna za taką 
ilość pozyskanych środków.  
 
Sołtys Wsi Przegaliny Małe p. Tadeusz Radczuk - Słucham o remontach dróg i tak myślę, 
Ŝe ten 1 km drogi Przegaliny Małe - Brzeziny nie będzie dokończony. Czy droga ta będzie 
remontowana? 
 
 
Ad. 9  
Wójt Gminy: 
- Odnośnie pytania Radnego p. Jana Abramczuka - Wniosek na doposaŜenie świetlic w 

Brzozowym Kącie i Komarówce jest w trakcie oceny w Urzędzie Marszałkowskim. Nie 
mamy Ŝadnych informacji co do uzupełnienia ani odrzucenia. Jeśli to w tym roku nie 
wyjdzie to zaplanowałem to w budŜecie roku 2014 bo jeśli podpiszemy umowę w grudniu 
to nie będzie juŜ czasu na dokonanie zakupu w tym roku. Pan sołtys z Komarówki mówił 
Ŝe rozmawiał z Marszałkiem i wszystko jest na dobrej drodze tylko to kwestia czasu. Jest 
bardzo duŜo wniosków składanych do Lokalnych Grup Działania. Takich Lokalnych Grup 
Działania jest przeszło 20. KaŜda Lokalna Grupa Działania składa do Urzędu 
Marszałkowskiego po kilka wniosków, dlatego ta ocena tak bardzo wolno idzie. Odnośnie 
drzwi do kuchni to nie wiem czy jeszcze są jakieś moŜliwości finansowe na ten rok. 
Chodzi pewnie o kwotę ok 4 tyś zł. Nie wiem, jakie są środki finansowe w gospodarce 
komunalnej. Porozmawiam z Panią Skarbnik. Jeśli są środki to spróbujemy to wykonać 
jeszcze w tym roku. 

- odnośnie prac geodezyjnych wypowie się inspektor Kalinowski.  
- Odnośnie drogi do posesji Golca. Razem z Radnym p. Bartosiem monitorujemy tą sprawę 

w Zarządzie Dróg i w Starostwie. Starosta obiecał, Ŝe będzie dosypany piach na odcinku 
do drogi gminnej. Reszta drogi na razie tak zostanie. 

 
Radna p. Renata Łukaszuk - Ale tam nie ma moŜliwości dojazdu. W razie wezwania 
karetki. Karetka tam nie dojedzie.  
 
Wójt Gminy - Rozmawialiśmy ze Starostą o tym odcinku do drogi gminnej. Czy na 
pozostałej części drogi wystarczy tylko równiarka?  
 
Sołtys Wsi Kolembrody p. Ryszard Jasiński - Droga ta jest porośnięta. Sama równiarka nie 
wystarczy. 
 
Wójt Gminy - Jaki jest sposób, aby to naprawić poza asfaltem? Państwo Golcowie nie mają 
innej drogi dojazdowej. Zwracali się do Zarządu Dróg z pismem. Ta część drogi to teŜ droga 
powiatowa. Zgłoszę tą sprawę do Dyrektora Osowskiego i do Starosty. 
- Odnoście modernizacji oczyszczalni ścieków. Inwestycja polegała na wymianie pompy bo 

poprzednia się zepsuła.  
- Odnośnie dojazdu do Radzynia. Był kurs p. Kostrzewy ale zrezygnował z niego ze 

względu na brak ekonomicznego czynnika czyli braku zysku. Będę rozmawiał z PKS 
Międzyrzec czy będą skłonni uruchomić taki kurs. Ludzie mówią o braku dojazdu, ale jak 
jest taki kurs to sporadyczna liczba osób z tego korzysta.  

- Odnośnie Przychodni Zdrowia. Mówiliśmy o tym na komisji Oświatowej. Postaramy się 
zorganizować w miarę szybko spotkanie z p. doktor Rudnicką i z p. Fręchoiwiczem aby 
wyjaśnili nam na czym polegają te zasady przyjęć. Skąd się biorą te zastoje. Czy istnieją 
moŜliwość uzdrowienia tej sytuacji.  
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- Odnośnie odśnieŜania. Na chwilę obecną nie ogłaszam przetargu. Myślę Ŝe to kwestia 
negocjacji cenowych między przedsiębiorcami za ile takie usługi będą świadczyli.  

- Odnośnie usuwania azbestu wypowie się inspektor Kalinowski. 
- Odnośnie drogi Przegaliny Małe - Brzeziny. Tę kwestię będziemy omawiać przy nowym 

planie budŜetowym.  
Na temat prac geodezyjnych i programu usuwania azbestu wypowie się inspektor Kalinowski. 
 
Pracownik Urzędu Gminy p. Krzysztof Kalinowski - Najprawdopodobniej geodezja 
aktualizuje wykaz gruntów i budynków.  
 
Radny p. Andrzej Kowalczuk - TeŜ dostałem takie pismo i byłem w geodezji u p. 
Kosińskiego. Firma z Tarnowa, która wygrała przetarg będzie nanosiła na działki wszystkie 
budynki. W razie potrzeby rozbudowy budynku mapy będą aktualne. Jest to tylko 
uaktualnienie. Nie będzie to rodziło Ŝadnych przykrych skutków dla mieszkańców. Proszę się 
nie obawiać, Ŝe to pociągnie za sobą jakieś konsekwencje. 
 
Pracownik Urzędu Gminy p. Krzysztof Kalinowski - Jeśli chodzi o usuwanie azbestu. 
Mieszkaniec wypełnia krótki wniosek. Zabierany będzie azbest leŜący i znajdujący się na 
budynkach. Jeśli chodzi o ten leŜący to proszę zaznaczać, Ŝe jest zdjęty przed 2004 rokiem, 
bo jeśli ktoś zaznaczy, Ŝe jest zdjęty po 2004 rokiem musi przedstawić oświadczenie firmy, Ŝe 
był zdjęty zgodnie z przepisami i posiada stosowne zezwolenia. Jeśli chodzi o azbest na 
budynkach trzeba wziąć pod uwagę, to Ŝe nie będą się dostosowali do terminów, w których 
przyjdą fachowcy do krycia dachu. Dają znać tydzień wcześniej, kiedy przyjadą. PrzyjeŜdŜają 
we wskazanym terminie i demontują. Ten projekt będzie realizowany jeszcze przez 2 kolejne 
lata. Jeśli ktoś nie złoŜył wniosku w tym roku. Trzeba to zrobić w przyszłym roku. Na ulotce 
jest wykaz banków które udzielają preferencyjnych kredytów na zakup blachy.  
 
Radny p. Zbigniew Łukaszuk - Czy ze swojej działki na gruncie ornym moŜna pozyskiwać 
piach na własny uŜytek.  
 
Pracownik Urzędu Gminy p. Krzysztof Kalinowski - śadnego wyrobiska nie moŜna 
zrobić. Bo to jest traktowane, jako kopalnia. Jeśli jest to powierzchniowe zebranie to jak 
najbardziej tak. Nawet oczka wodnego czy stawu nie moŜna wykopać, bo trzeba mieć 
pozwolenie wodno-prawne i koncesje. Przy domu na działce przydomowej oczko wodne 
moŜna zrobić.  
 
Radny p. Zbigniew Łukaszuk - Chcę złoŜyć podziękowanie p. Wójtowi za wykonanie tej 
drogi a Komisji budŜetowej za uchwalenie tego.  
 
 
Ad. 10 
Radny p. Jan Abramczuk - Komisja Rewizyjna miała posiedzenie wyjazdowe do Szkoły w 
Przegalinach DuŜych i Przedszkola Samorządowego.  
Komisja stwierdziła, iŜ budynek Pałacu w Przegalinach DuŜych gdzie znajduje się Szkoła 
Podstawowa wymaga generalnego remontu. Na zewnątrz odpadają tynki. Wewnątrz są 
zacieki. Sale szkolne wymagają odnowienia poprzez pomalowanie. Potrzebna jest 
natychmiastowa naprawa komina. Staw znajdujący się za budynkiem wymaga ogrodzenia.  
Sale  szkolne są dobrze wyposaŜone. 
Przedszkole jest wyposaŜone i prowadzone bardzo dobrze. Natomiast naleŜy załoŜyć 
monitoring na placu zabaw. PoniewaŜ plac zabaw bardzo często jest dewastowany.  
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Wójt Gminy - Stan techniczny budynku i otoczenia Szkoły Podstawowej w Przegalinach jest 
nam znany. BieŜące utrzymanie jest po stronie osoby, która bierze budynek w uŜyczenie. 
Osobą biorącą budynek w uŜyczenie jest p. Maria Wasyluk. Pani Wasyluk podpisała umowę 
Ŝe o stan techniczny budynku i otoczenia ma dbać. Ona jest podmiotem który powinien dbać 
o ten budynek. KaŜda inna szkoła funkcjonuje na takich samych zasadach. Takich szkół mam 
pięć. Największe remonty przeprowadził p. Dyrektor śelazowski w swojej szkole w Walinnie 
nie korzystając ze środków budŜetu gminy. Remont polegał na dociepleniu budynku, 
wymianie dachu i okien, załoŜeniu centralnego ogrzewania. Szkoła w Brzozowym Kącie teŜ 
duŜe remonty zrobiła w ramach przekazywanej dotacji i w ramach współpracy z rodzicami. O 
konieczności remontu komina p. Wasyluk informowała nas. Nie wiem na ile uda się 
wyremontować komin na zasadzie gospodarczej. Uzupełnić braki i podtynkować ten komin. 
Postaram się znaleźć kogoś kto skosztorysuje remont tego komina. Z uwagi na fakt Ŝe jest to 
zabytek moŜemy wykonać ten remont. Mamy ustalone pewne zasady, budynki przekazalismy 
w uŜyczenie i trzymajmy się tego. Była taka sytuacja ze szkołą w śeliźnie. Dyrektor nie 
dawał sobie rady i zrezygnował z prowadzenia szkoły. Trzymajmy się zasad i nie twórzmy 
precedensów.  
Odnośnie monitoringu na placu zabaw przy Przedszkolu Samorządowym. Na chwile obecną 
jest tam lampa skierowana na plac zabaw tak Ŝeby oświetlić go. Monitoring jest zasadny, bo 
rzeczywiście duŜo osób tam się gromadzi. W ostatnim czasie była spora dewastacja tego 
placu zabaw. Aby to się nie powtórzyło i łatwiej było ścigać sprawców naleŜałoby taki 
monitoring załoŜyć.  
Jeśli niema juŜ pytań i wniosków to poinformuję Państwa, Ŝe są panowie, którzy chcieliby 
skierować ofertę do samorządu i osób prywatnych dotyczącą ogniw fotowoltaicznych. Osoby, 
które chcą się zapoznać z taką ofertą proszę o zostanie na sali.  
 
 
Ad. 11 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Po wyczerpaniu porządku obrad 
dokonuję zamknięcia obrad sesji. 
 
Dziękuję wszystkim za udział. 
 
 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 

          Protokolant       Przewodnicząca Rady Gminy 
 
   Dorota Maksymiuk-Mitońska        Marta Grabińska 
 
 
Protokół sporządzono dnia 20 listopada 2013 roku 
 
Przekazano Sekretarzowi Gminy 22 listopada 2013 roku 
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WYKAZ UCHWAŁ 
RADY GMINY KOMARÓWKA PODLASKA 
podjętych na sesji w dniu 15 listopada 2013 r. 

 
 
 
Uchwała Nr XXVII/159/2013 w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta 
przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na rok 2014; 
 
Uchwała Nr XXVII/160/2013 w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska na 
rok 2014 
 
Uchwała Nr XXVII/161/2013 w sprawie określenia wysokości rocznych 
stawek podatku od środków transportowych 
 
Uchwała Nr XXVII/162/2013 w sprawie zawarcia porozumienia o współpracy 
pomiędzy Gminą Komarówka Podlaska a Gminą Hortobagy 
 
Uchwała Nr XXVII/163/2013 w sprawie przyjęcia programu współpracy 
Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności poŜytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2014 
 
Uchwała Nr XXVII/164/2013 w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2013 r. 
 
Uchwała Nr XXVII/165/2013 w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu budŜetu gminy na 
rok 2013 
 
Uchwała Nr XXVII/166/2013 w sprawie wieloletniej Prognozy Finansowej. 


